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Geachte dames en heren, 

 

Hierbij biedt het college u het rapport ‘De Energie van Hilversum, een onderzoek naar de toekomstige 

samenwerking in een energieke samenleving’ van Klimaatverbond Nederland ter informatie aan. Wij 

voldoen hiermee aan onze toezegging tijdens de raadscommissie van 10 maart jl. over het rapport van de 

Rekenkamer. Het college heeft besloten om de conclusies en aanbevelingen uit het rapport van het 

Klimaatverbond Nederland over te nemen.  

Aanleiding 

Het college heeft het Klimaatverbond Nederland gevraagd dit onderzoek te doen, vanwege hun expertise 

op dit gebied. De situatie in Hilversum, waarbij de samenwerking tussen gemeente en beide 

energiecoöperaties onderling en met elkaar voor verbetering vatbaar was, vormde de directe aanleiding. 

Maar ook het besef bij het college dat er een volgende fase van de energietransitie voor de deur staat, een 

fase van opschaling en doorpakken. En die fase eist weer een andere organisatie, zowel intern als extern 

en in de verschillende samenwerkingen. Bij de gemeente zelf dus, maar ook bij alle andere betrokkenen. 

Kernboodschap 

In de energietransitie is samenwerking van de gemeente met inwoners, bedrijven, organisaties en andere 

maatschappelijk betrokkenen van groot belang. En juist in een tijd van transitie is vooraf niet duidelijk hoe 

dat het beste kan en wat er precies moet gaan gebeuren, met wie en wanneer. Initiatieven ontstaan en 

verdwijnen weer, of worden belangrijke spelers. Soms met-, en soms in plaats van anderen. Het is zoeken 

voor iedereen, ‘intelligent vooruit struikelen’. Niet alles gaat daarbij goed en steeds weer is aanpassing en 

verandering nodig. Een kenmerkende situatie in een transitie. 

 

De Rekenkamer heeft daar recent een goed en bruikbaar onderzoek naar verricht, het college heeft laten 

weten de aanbevelingen daaruit over te nemen. Niet alleen de Rekenkamer, ook het college heeft 

afgelopen najaar onderzoek laten doen. Het Klimaatverbond Nederland is gevraagd om specifiek te kijken 

naar de samenwerking in Hilversum van de gemeente met de energiecoöperaties.  
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Dat heeft het rapport ‘De Energie van Hilversum’ opgeleverd, dat wij hierbij aan u aanbieden. Goed om te 

zien dat de aanbevelingen uit dit rapport in een zelfde richting gaan als die in het rapport van de 

Rekenkamer.  

 

Kernpunt in het rapport van het Klimaatverbond is de bestaansmogelijkheid voor beide energiecoöperaties 

in de Hilversumse context, in een tijd waarin de energietransitie vraagt om een schaalsprong en (verdere) 

professionalisering. Het Klimaatakkoord dwingt tot een veel grotere snelheid bij de besparing van energie 

en de opwek van duurzame energie. Dat raakt elk huishouden en elk bedrijf en daarom wil de gemeente 

dat in goede samenwerking doen met betrokkenheid van zoveel mogelijk inwoners. Burgerinitiatieven, 

soms uitgroeiend tot een energiecoöperatie, zijn daarbij belangrijk. Maar de schaal van Hilversum en de 

verdienmogelijkheden van een energiecoöperatie hier, zijn beperkt. En toch zijn serieuze inkomsten nodig 

om voldoende te kunnen professionaliseren, noodzakelijk voor een zo omvangrijke aanpak. Voor één 

coöperatie is dat al lastig, voor twee lijkt dat niet goed mogelijk, aldus het Klimaatverbond. Keuzes zijn 

dus onvermijdelijk. Het college volgt die analyse en is bereid de noodzakelijke keuzes te maken. 

Consequenties 

Het college gaat aan de slag met zowel de aanbevelingen uit het recente Rekenkamerrapport over dit 

onderwerp, als met de conclusies en aanbevelingen van het Klimaatverbond. Met beide energiecoöperaties 

HilverZon en HET zijn daar inmiddels gesprekken over gestart, nadat ze eerder al betrokken waren bij de 

opstelling van het rapport en de presentatie er van door het Klimaatverbond Nederland. Overigens zijn 

beide besturen van de energiecoöperaties zelf ook al enige tijd in gesprek om verdergaande samenwerking 

te verkennen. Hoe die samenwerking er precies uit gaat zien, hangt van de gesprekken af. 

 

Zonder iets af te doen aan de zelfstandigheid van de energiecoöperaties en hun eigen keuzes, zal het 

college aansturen op vérgaande samenwerking of fusie van HilverZon en HET, in elk geval op het gebied 

van verduurzaming van de gebouwde omgeving en opwek van duurzame energie. Dat is niet alleen 

bedrijfseconomisch nodig, ook voor de inwoners schept dat duidelijkheid. Zo’n grote verandering kost 

natuurlijk tijd, maar toch is voortvarendheid geboden omdat de ontwikkelingen snel gaan. Het college is 

zich bewust dat ze nu veel vraagt van beide energiecoöperaties, maar wil daar ook een goede, langjarige 

samenwerking tegenover stellen. Met dat perspectief is Hilversum het best gediend. 

 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


